



## Referat

Tid og sted	12. marts 2024, kl. 18.30-20.30 Mødelokale 2A, Rådhuset i Støvring		
Til stede	Kersten Bonnen, Kurt Randers, Sonja Paulsen, Søs Rosengren, Per Svarre Petersen, Pia Elberg (suppl.) Sara Tornøe (sekr.)		
Afbud	Sofie Vandborg Merete Langeland (suppl.)	Fraværende	Annemette Riskær
Referent	Sara Tornøe		
Ordstyrer	Per Svarre Petersen		

### 1. Godkendelse af dagsorden

*Beslutning: dagsorden godkendt.*

*Lotte Worup, Centerchef i Center Sundhed, Kultur og Fritid deltager under en del af punkt 2.*

### 2. Økonomi

Status på Landsbyrådets aktuelle økonomi.

Landsbyrådets konto 58.200 kr.

Fast tilskud til landsbyerne: 214.000 kr. - udbetaling sker så vidt muligt i løbet af marts.

Projektpuljen:

På sidst møde havde vi en forventning om følgende: Budget 2024 for Projektpuljen 445.000 kr. (plus forventet overførsel fra 2023 på 275.000 kr.)

Det har desværre vist sig, at der som udgangspunkt ikke bliver nogen overførsel, OG at der i forbindelse med budgetforhandlingerne var foretaget en yderligere reduktion af projektpuljen til 295.000 kr. i årene 2024-2027 for at få det kommunale anlægsbudget til at gå op. Fra 2028 og frem er puljen jf budgetaftalen på 495.000 kr.

Der er gået noget galt et sted undervejs i kommunikationen om budgetaftalen, og derfor står vi nu i en ærgerlig situation, hvor vi eventuelt må revurdere beslutning fra sidste møde om at reservere midler til fællesprojekter, samt beslutte om der skal være en 2. ansøgningsrunde til projektpuljen i 2024 eller om alle midler fordeles ved 1. runde.

Forslag fra Kersten om henvendelse til Byrådet vedr. manglende inddragelse af landsbyrådet i budgetprocessen og med ønske om at få frigivet de indefrosne midler fra sidste års anlægsstop. Udkast til brev er vedhæftet dagsordenen .



*Beslutning:*

*Lotte Worup, centerchef i Center Sundhed, Kultur og Fritid deltog under dette punkt og orienterede om beslutningsgangen i budgettet.*

*Bestyrelsen ærgrer sig over det reducerede budget og den manglende inddragelse, men tager beslutningen til efterretning.*

*Bestyrelsen besluttede ikke at sende henvendelse til Byrådet. Kersten har talt med udvalgsformanden, som er opmærksom på udfordringen.*

**3. Projektpuljen 2024**

Jf. pkt. 2. er der 295.000 kr. til fordeling + en lille overførsel på ca. 20.000 kr.

Der er indkommet 23 ansøgninger fra landsbyerne.

Kurt og Sofie har sammen med Sara gennemgået ansøgningerne og lavet et forslag til fordeling af midlerne. Oversigt og ansøgninger er vedhæftet – vær obs på at det er mange sider, så print ikke! Det er i fordelingen forudsat at alle midler fordeles nu, og at der ikke bliver en runde 2.

*Beslutning:*

*Det blev besluttet at disponere alle midler nu, og der bliver således ingen ansøgningsrunde i efteråret.*

*Det har ikke være muligt at imødekomme alle ansøgninger med det ansøgte beløb. Enkelte ansøgninger meddeles afslag, da det vurderes at projekterne ikke falder helt inden for retningslinjerne eller der er oplagte muligheder for at finde anden finansiering. De enkelte ansøgere modtager svarbrev med konkret begrundelse.*

*Bestyrelsen har reserveret midler til fællesprojekterne: Naturfællesskab (blomsterløg) og Deleøkonomi (bogskabe)*

**4. Årsmøde**

Datoen for årsmødet er 30. april, der holdes konstituerende møde umiddelbart i forlængelse af årsmødet

På valg er Annemette, Søs, Per, Sofie + suppleanter. Hvem er mulige kandidater til bestyrelsen? Vi har reklameret for årsmødet i derudad OG i mailen om det faste årlige tilskud, hvor det også er beskrevet hvad repræsentantens rolle er.

Hvordan får vi folk til at møde op? Direkte kontakt fra bestyrelsen til de lokale repræsentanter?

Tidligere foreslåede emner til Årsmøde:

Derudad

Naturfællesskab – blomsterprojekt

Bogskabe

Evt. Natureventyr



*Beslutning:*

*Bestyrelsen kontakter landsbyer/repræsentanter for at få folk til at dukke op.*

*Input til invitation:*

*Derudad – kom og hør hvordan I gør jeres landsby synlig gennem derudad*

*Blomsterløg – få fællesskabet til at blomstre – hvordan skal vi prioritere – hvem vil være med i en lille arbejdsgruppe*

*Bedre økonomi i foreningen – hvor kan der søges penge*

*Deleøkonomi – bogbytteskabe – skal du have et med hjem?*

*Skal I være den første landsby i Rebild som får et natureventyr i jeres landsby?*

*Sara og Kersten skriver invitation*

## **5. Rundtur for byråd og landsbyråd d. 27. maj**

Jf. beslutning på seneste møde er Kurt, Kersten og Sonja planlægningsudvalg.

Der var forslag om en delvis gentagelse af juleturen og fokus på den sydlige del af kommunen, blomsterløg og evt. bogskabe, hvis det projekt er kommet i gang.

Reserver dato- og mødeindkaldelse er sendt til byråd og landsbyrådets bestyrelse – der er foreløbigt 13 politikere tilmeldt.

*Beslutning:*

*Kurt, Kersten og Sonja er i proces. Vi hører nærmere.*

## **6. Lokale Udviklingsplaner**

I forbindelse med Budget 2024 blev det besluttet, at der skal lave udviklingsplaner for alle lokalområder. Hen over vinteren har der været arbejdet på tværs af forvaltninger med en nærmere definering af opgaven.

Sara deltager i den kommunale arbejdsgruppe.

Sagen er behandlet på udvalgmøder i marts: Link til politisk behandling hvor der blandt andet lægges op til involvering af rådene i den kommende proces: <https://rebild.dk/dagsorden-soeg/kultur-fritids-og-sundhedsudvalget-25>

Hvad er Landsbyrådets umiddelbare tanker? Hvordan kunne involveringen foregå?

Hvem kunne have lyst til at indgå i styregruppen for projektet?

*Beslutning:*

*Kersten vil gerne indgå i styregruppe*

*Involveringen bliver rigtig vigtig*



## 7. Hærvejen - udvikling af vandre- og cykelruten gennem Rebild Kommune

Sara giver status på mødet.

### *Beslutning:*

*Der er fulg gang i projekter og mindre ruteomlægninger til mere attraktivt forløb på vandreruten.*

*Der kommer info og ideudviklingsmøde for cykelruten 2. maj.*

## 8. Status på Naturfællesskab i landsbyerne – blomsterløg mm. (Fremadrettet Natur og Klimafællesskaber i landsbyerne)

Hvad gør vi i 2024?

Vi genbesøger fra sidste møde:

Klima og fællesskab – med inspiration fra Skive kommune. Link til skive Kommunes hjemmeside: <https://rentliv.skive.dk/> - hvilke ideer og erfaringer kan/vil vi overføre til Rebild Kommune?

Natureventyr - <https://natureventyr.nu/> eventyr langs børnevenlige ruter i den danske natur – et muligt fremtidigt samarbejde?

### *Beslutning:*

*Der er reserveret midler fra puljen.*

*Klima og Fællesskab sættes på til næste møde*

*Natureventyr drøftes på årsmøde*

## 9. Punkter til kommende møder

Er der brug for et møde mere inden årsmøde eller mellem årsmødet og rundturen?

Mulige punkter til næste møde:

- Grejbank
- Stier og turisme i landsbyerne

Øvrige kommende møder:

- Tirsdag d. 30. april Årsmøde + Konstituerende møde (På valg er Annemette, Søs, Per, Sofie + suppleanter)
- Mandag d. 27. maj – Rundtur for byråd og landsbyråd
- Tirsdag d. 18. juni Sommermøde (planlægning af det kommende års møder)

### *Beslutning:*



- *Grejbank*
- *Stier og turisme i landsbyerne*
- *Klima og Fællesskab*
- *Henvendelse fra St. Brøndum vedr. nedrivningspulje og mulighed for en forening kan opkøbe og sætte huse i stand*

*Efter årsmøde og konstituering laves de sidste aftaler vedr rundtur.*

## **10. Eventuelt**